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§ 37

Anmälan av extra ärende

Beslut
Kulturnämnden beslutar att lägga ärendet till dagordningen.

Ärendet
Lovisa Emanuelsson (S) anmäler ett extra ärende "Uttalande från kulturnämnden med 
anledning av kommunfullmäktiges remiss om kulturlokalerna i Älta centrum".

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade att lägga ärendet till dagordningen.
 
 

Paragrafen är justerad
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§ 38

Information om Stockholmsenkäten

Beslut
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Ärendet
Elin Sylvan, kvalitetsutvecklare på omsorgsenheten, informerar om Stockholmsenkäten år 
2020.
Stockholmsenkäten är en enkätundersökning om ungdomars levnadsvanor som genomförs i 
Stockholms län vartannat år i årskurs 9 och årskurs 2 på gymnasiet. I Nackas skolor har 2454 
elever svarat på enkäten år 2020. En muntlig redogörelse för resultatet presenterades av Elin 
Sylvan för BRÅ vid sammanträdet.
Frågorna i enkäten handlade bland annat om:

 Tobak, alkohol droger och spel
 Psykisk hälsa
 Skola, fritid och föräldrar

Utmaningar som lyftes fram ur Nackas resultat under dragningen var:
 Andelen som snusar ökar markant i gymnasiet och Nackas siffror är högre än 

länssnittet.
 Andelen som har testat narkotika ökar främst bland pojkar i gymnasiet. Gymnasielever 

från Nacka har en högre andel som testat narkotika än unga i länet i snitt. Andelen som 
regelbundet använder narkotika har dock inte förändrats lika mycket över tid. 
Tillgången till narkotika är särskilt stor i kommunen men även i länet i stort.

 Självkänsla och psykisk hälsa bland flickor försämras över tid, men Nackas ungdomar 
är generellt något mer psykiskt välmående än länets ungdomar i snitt.

 Unga dricker och röker mer i Nacka än i länet - men både alkoholkonsumtion och 
rökning minskar över tid.

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.

 
 

Paragrafen är justerad
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§ 39                KUN 2020/75

Uppföljning sommarlov 2020 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
På grund av rådande omständigheter kopplade till situationen med pandemin Covid-19 har 
Kulturnämnden fokuserat speciellt på att erbjuda sommaraktiviteter för barn och ungdomar i 
Nacka. Den ordinarie sommarlovsverksamhet som kulturnämnden och fritidsnämnden 
finansierar ”Corona-anpassades”.

Kultur- och fritidsenheten har gjort uppföljning av aktiviteterna genom besök. Pga att enheten 
ännu inte har fått redovisningarna från alla aktörer kommer en fullständig rapport med 
utvärdering till oktobernämnden. Det befintliga underlaget visar dock att aktiviteterna var 
mycket uppskattade och välbesökta.

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.

 
 

Paragrafen är justerad
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§ 40                KUN 2020/93

Mål och budget för kulturnämnden 2021–2023 

Beslut 
1. Kulturnämnden fastställer lokalupplåtelsetaxor för Nacka aula och konferenscentrum enligt 
tabell 3 i avsnitt 6 i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 8 september 2020.
Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut:
2. Kommunfullmäktige fastställer fokusområden och resultatindikatorer för kulturnämnden 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 8 september 2020.

3. Kommunfullmäktige fastställer kulturnämndens budgetram för år 2021 till 145,5 miljoner 
kronor, 0,5 miljoner mer än kommunstyrelsens beslut i ramärendet, enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 8 september 2020.
4. Kommunfullmäktige fastställer kulturnämndens check- och avgiftsnivåer inom kundval 
kulturskola enligt tabell 1 i avsnitt 6 i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 8 september 
2020.

5. Kommunfullmäktige fastställer terminsavgiften för Stockholms ungdomssymfoniorkester, 
för elever folkbokförda i Nacka, enligt tabell 2 i avsnitt 6 i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 8 september 2020.

6. Kommunfullmäktige fastställer kulturpengen för kulturnämnden enligt tabell 4 i avsnitt 6 i 
bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 8 september 2020.

7. Kommunfullmäktige fastställer avgifter för upphandlad lovverksamhet för kulturnämnden 
enligt tabell 5 i avsnitt 6 i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 8 september 2020.

8. Kommunfullmäktige bemyndigar kulturnämnden att från och med 2021 fastställa:
 avgifter för lovkurser inom nämndens ansvarsområde
 biblioteksavgifter (avgifter för reservationer, fjärrlån, förseningsavgifter, 

ersättningsavgifter etcetera)
 entréavgifter till kommunens museer
 taxor för nyttjande av kommunens kulturlokaler inom kulturnämndens ansvarsområde

Sammanfattning av ärendet 
I juni fattade kommunstyrelsen beslut om ekonomiska ramar och budgetdirektiv inför 
nämndernas arbete med förslag till Mål & Budget 2021–2023. Kulturnämndens förslag till 
Mål & Budget 2021–2023 återfinns i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. Bilagan innefattar förslag 
till nämndens fokusområden och resultatindikatorer, förslag om check- och avgiftsnivåer samt 
förslag om att budgetramen ska öka med 0,5 miljon kronor i förhållande till vad som fastslogs 
av kommunstyrelsen i ramärendet. Den föreslagna ökningen beror på avtalad indexhöjning av 
driftsersättning till biblioteksaktörerna som saknar finansiering inför 2021.
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Mål och Budget KUN
Mål och budget 2021-2023 Kulturnämnden
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.
 
Lovisa Emanuelsson (S) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag.
 
Jan Salomonsson (V) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag.
 
Päivi Dahlin (NL) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag.

Protokollsanteckning
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.
"Nackalistan kommer att lägga ett eget förslag till budget för kulturnämnden."
 
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Om Miljöpartiet hade haft en ordinarie ledamotsplats i nämnden så skulle vi naturligtvis inte 
delta i beslutet om alliansens förslag på mål och budget för 2021-2023. Miljöpartiet kommer 
istället lämna in ett eget budgetförslag till kommunfullmäktige senare i höst."
 

Paragrafen är justerad
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§ 41                KUN 2020/94

Tertialbokslut 2 år 2020 kulturnämnden 

Beslut 
Kulturnämnden fastställer tertialbokslut 2 för år 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Under tertial 2 har nämnden arbetat med frågor kopplade till coronapandemin. Fisksätra 
Folkets Hus har öppnat upp i nya lokaler och nämnden har blivit beviljad 1 miljon kronor från 
Kulturrådets bidrag för "Stärkta bibliotek". Inför hösten har den nystartade kulturskolan 
Orkesterskolan Omnibus beviljats auktorisation inom kundval kulturskola. Kulturnämnden 
redovisar för perioden en positiv budgetavvikelse på 2,4 miljoner kronor. Årsprognosen för 
nämnden är ett överskott på 1,9 miljon kronor.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse tertialbokslut 2 2020 KUN
Tertialbokslut 2 kulturnämnden 2020
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från controllerenheten och 
stadsledningskontoret.
 

Paragrafen är justerad
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§ 42                KUN 2020/100

Sammanträdesdagar för kulturnämnden år 2021 

Beslut 
Kulturnämnden antar föreslagna sammanträdesdagar för år 2021 samt dag för seminarium 
inför mål och budget.

Sammanträdesdatum 2021 (klockan 18.00):

- Tisdag 16 februari
- Tisdag 23 mars
- Tisdag 25 maj
- Torsdag 17 juni
- Tisdag 21 september
- Tisdag 19 oktober
- Torsdag 16 december

Seminarium inför mål och budget:
Tisdag 27 april

Sammanfattning av ärendet 
Av § 2 i ”Reglemente med gemensamma bestämmelser för politiska organisationen i Nacka 
kommun” följer att varje nämnd, inför varje kalenderår, ska besluta om en sammanträdesplan 
senast under september året före. Kultur- och fritidsenheten har tagit fram ett förslag till 
kulturnämndens sammanträdesdagar för år 2021. Förslaget är anpassat utifrån kommunens 
övergripande ekonomiprocesser och hänsyn har även tagits till lov- och helgdagar.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse sammanträdesdagar KUN 2021
Bilaga Beredning- och sammanträdesplan KUN år 2021
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från juridik- och kanslienheten och kultur- 
och fritidsenheten.
 

Paragrafen är justerad
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§ 43                KUN 2020/95

Samverkansavtal gällande Stockholms 
Ungdomssymfoniorkester 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att ingå samverkansavtal med Stockholms stad, gällande fem 
elevplatser i Stockholms Ungdomssymfoniorkester, till en årlig kostnad om totalt 70 000 
kronor med start den 1 augusti 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Stockholms Ungdomssymfoniorkester (SUSO), är en av Sveriges ledande symfoniorkestrar 
för ungdomar mellan 15-22 år. I dag har SUSO cirka 55 deltagare, varav 26 är från andra 
kommuner än Stockholm (fördelade på 16 kommuner). Under läsåret 2020-2021 har orkestern 
fem deltagare från Nacka kommun. SUSO finansieras helt av Stockholms stad inom ramen 
för kulturskolans verksamhet. För att inte tappa den 40 år gamla traditionen med en regional 
spetsorkester av hög kvalitet, och främja samarbetet i länet, är det nödvändigt att deltagarnas 
hemkommuner också bidrar ekonomiskt till denna regionala angelägenhet. Från 2020 planerar 
Stockholms stad att ingå samverkansavtal med respektive kommun som har ungdomar som 
deltar i SUSO. Avtalet innebär att kommunen betalar en årsavgift till Kulturskolan Stockholm 
om totalt 14 000 kronor per deltagare och år.

För Nackas del innebär avtalet en årskostnad om totalt 70 000 kronor för fem elevplatser. 
Hemkommunen fattar beslut om vilka terminsavgifter som ska gälla för de elever som är 
folkbokförda i kommunen, och tar även in dessa avgifter. För elever som är folkbokförda i 
Nacka föreslås en terminsavgift om 2 000 kronor för en elevplats i SUSO. Denna 
terminsavgift föreslås träda i kraft från och med den 1 augusti 2021. Förslaget gällande 
införandet av terminsavgift för deltagande i SUSO tas upp till beslut i ärendet om mål och 
budget (KUN 2020/93) som ska gå upp till kommunfullmäktige.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Samverkansavtal gällande Stockholms Ungdomssymfoniorkester
Bilaga 1 Interkommunalt avtal avancerad orkester 2021 Nacka
Bilaga till avtal Länsprislista regional samverkan kulturskolor
 

Yrkanden
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade bifall till förslaget i tjänsteskrivelsen, samt
Att avgiften inordnas i befintligt avgiftssystem för deltagande i Nackas 
kulturskoleverksamhet, vilket innebär att möjlighet till avgiftsbefrielse säkerställs, samt att 
avgiften blir lägre (530 kr för musikgrupp/ensemble, alternativt 900 kr övrig 
kulturverksamhet) än den föreslagna (2 000 kr).
Att avgiften för de medverkande 2020 betalas av kommunen, under förutsättning att de löser 
terminsavgift enligt befintligt regelverk. I yrkandet instämde Jan Salomonsson (V) och Päivi 
Dahlin (NL).
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Richard Wendt (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kulturnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens 
förslag.

Protokollsanteckning
Richard Wendt lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.
"SUSO är en avancerad och kostnadsdrivande kulturkurs, därav den relativt höga avgiften för 
den enskilda individen. Innan avtalets tecknande betalar de deltagande familjerna 3.500 kr i 
terminsavgift, dvs 7.000 kr/år. Beslutet innebär att terminsavgiften sänks för deltagande 
ungdomar till 2.000 kr/termin, dvs en sänkning."
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.
"Den starkt segregerade kommunen Nacka måste vara extra noggranna när det gäller politiska 
beslut. Nyligen har kommunen fattat beslut för att öppna upp kulturskolan för fler. Man har 
delvis anpassat avgiftssystemet för att möjliggöra deltagande även för de medborgare som har 
lägre betalningsförmåga. När nu vi utvidgar kulturutbudet för kommunens unga genom att 
subventionera deltagande i stockholms ungdomssymfoniorkester är det därför viktigt att även 
i detta beslut orientera sig utefter vad beslutet får för sociala konsekvenser. Därför är det 
högst olyckligt att en så högprofilerad kulturverksamhet reserveras endast för de som har råd 
att betala för sig. Socialdemokraterna menar att avgiften bör inordnas i det befintliga systemet 
och att ensemblespel inte ska ha en mångdubbelt högre avgift enbart av det skäl att 
repetitioner sker utanför kommungränsen.
Tvärt om är det vår uppfattning att det vore önskvärt att kommunen i högre grad samverkade 
med andra kommuner för att möjliggöra varje ung nackabos möjlighet att utvecklas kultrellt, 
och att detta ska ske till en för individen låg kostnad. Helst ska det vara gratis, men om det ska 
vara en avgift så bör den inte vara högre än de redan beslutade nivåerna för ensemblespel."
 
Päivi Dahlin lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.
"NL anser att de 5 deltagare som ingår i Stockholms ungdomssymfoniorkester ska inte 
behöva betala mer än 900 kr/termin för deltagandet. Eleverna har arbetat hårt för att uppnå 
denna nivå i sitt musikaliska utövande och behöver därmed allt stöd för att fortsätta med sin 
medverkan i detta interkommunala samarbete som berikar hela vår kommuns kulturliv."
 
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Miljöpartiet anser att det är viktigt att hålla nere taxorna så att den ekonomiska tröskeln för 
deltagande minimeras eller är så låg som möjligt. Det är bra att kommunen subventionerar 
fem platser i ungdomssymfoniorkestern. Dock bör avgiften för de enskilda 
kulturskoleeleverna ligga på en lägre nivå än den föreslagna. "
 

Paragrafen är justerad
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§ 44                KUN 2019/153

Motion – Utredning och kartläggning om program för 
konst och kultur i det offentliga rummet 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)

Beslut 
1. Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom;
- Kommunen har antagit en strategi mot våldsbejakande extremism och extremt våld, som 
gäller för all kommunalt finansierad verksamhet.
- ”Program för konst och kultur i det offentliga rummet” inte innefattar krav gällande vad 
offentlig konst ska innehålla, och inte heller några övriga begränsningar av den konstnärliga 
friheten.

2. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna anser att Nackas kulturliv och offentliga konst begränsas av följande tre 
faktorer; yttre hot från extremister, kommersiella intressen samt tjänstepersoner och politiker 
som vill styra konstens innehåll för att påverka opinionen. Därför föreslår motionärerna en 
kartläggning av sårbarheten för yttre hot mot kommunens bibliotek och kulturhus, samt 
konstprogrammets förutsättningar för konstnärlig frihet. År 2016 antog kommunfullmäktige 
en strategi mot våldsbejakande extremism och extremt våld, som gäller för all kommunalt 
finansierad verksamhet. Enligt strategin ska arbetet mot våld bygga på samverkan inom 
kommunen och med andra aktörer i samhället, exempelvis polis och civilsamhälle. 
Kommunen har även tagit fram en rutin gällande arbetet mot våldsbejakande extremism och 
extremt våld. År 2018 antogs ”Program för konst och kultur i det offentliga rummet”. 
Programmet anger inte några krav gällande vad offentlig konst i Nacka ska innehålla, och inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Nacka kommun har, i likhet 
med många andra kommuner, en lång tradition av samverkan med bland annat byggherrar och 
fastighetsägare gällande produktion av konst i det offentliga rummet. Bedömningen är att 
dessa samarbeten genom åren inte har inverkat negativt på konstens kvalitet, eller begränsat 
den konstnärliga friheten utifrån kommersiella eller politiska påtryckningar. Mot bakgrund av 
ovan föreslås att förslagen i motionen avslås.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Motion - Utredning och kartläggning om program för konst och kultur i det 
offentliga rummet
Motion – Utredning och kartläggning om programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet
Bilaga 2 strategi mot våldsbejakande extremism och extremt våld
Bilaga 3 Program för konst och kultur i det offentliga rummet
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Yrkanden
Jan Salomonsson (V) yrkade, med instämmande av Lovisa Emanuelsson (S) och Päivi Dahlin 
(NL), bifall till motionen.
 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kulturnämnden har beslutat i enlighet 
med kultur- och fritidsenhetens förslag.
 
Beslutet justerades omedelbart.

Protokollsanteckning
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.
”Motionen om kulturen är mycket bra och tar upp frågeställningar kring kulturens öppenhet, 
frihet från styrning som är mycket angelägna idag i världen, Sverige och i Nacka. I 
tjänstehandlingen står att det som motionen för fram redan praktiseras i Nacka. Det stämmer 
säkert till viss del men inte helt. Vi kunde nyligen konstatera att projektet Wall Street inte alls 
var så framgångsrikt som skygglapparna i tjänstehandlingen försöker påvisa. En stor del av 
media, den kulturella och intellektuella eliten och många invånare i Nacka kritiserade 
styrningen som vi mest annars har sett i exempel på i Sölvesborg. Nackalistan yrkar bifall till 
motionen och avslag på tjänstehandlingen mot ovanstående bakgrund.”
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.
”• Vi föreslår att man tittar närmare på arbetet med att freda bibliotek och kulturhus och dess 
medarbetare från hot och påtryckningar i samband med nästa utvärdering av Strategi mot 
våldsbejakande extremism och extremt våld, och att strategin breddas för att mer utförligt 
beskriva hur detta arbete ska gå till. I nuläget riktar sig strategin nästan uteslutande mot 
nyrekrytering till extrema miljöer, vilket är bra i sig, men vi anser att det behövs en mer 
uttalad plan för hur verksamheterna kan säkras i nuet mot redan befintliga hot - något man då 
enskilda medarbetare har rapporterat att de utsatts för sådana inte kan hävda att Nacka har 
uppnått eller redan uppnår med den nuvarande strategin.
• Vi föreslår vidare att ett tillägg görs i Program för konst och kultur i det offentliga rummet, i 
vilket det explicit uttrycks att politisk styrning av innehållet i offentliga kulturverksamheter ej 
får förekomma, och att verksamheterna ska genomföras i enlighet med principen om 
armlängds avstånd. Trots de formuleringar som finns i programförklaringen har många 
tveksamheter uppstått kring detta i anslutning till kommunens tidigare verksamheter, och det 
vore värdefullt att ha en stark princip att förhålla sig till i arbetet för att avstyra den typen av 
oklarheter i framtiden. Detta bör ske så snart det är genomförbart.” I protokollsanteckningen 
instämde Päivi Dahlin för Nackalistan, Åsa Marnell för Miljöpartiet och Lovisa Emanuelsson 
för Socialdemokraterna.
 

Paragrafen är justerad
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§ 45                KUN 2020/83

Yttrande över detaljplan Björknäs – Värmdövägen, Boo 

Beslut 
Kulturnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 28 
augusti 2020.
Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter över detaljplan för Björknäs 
Värmdövägen. Detaljplanens syfte är att möjliggöra för ny, småskalig bostadsbebyggelse och 
verksamheter i ett kollektivtrafiknära läge längs Värmdövägen, öster om Björknäs centrum. 
Planen syftar även till att skydda ett antal befintliga byggnader samt värdefulla träd inom 
planområdet. I alternativen prövas olika karaktär av ny bebyggelse längs Värmdövägen. Det 
ena förslaget låta bebyggelsen ligga nära Värmdövägen och möta vägen med entréer, och i det 
andra placera bebyggelsen med indrag som ger plats för grönytor. I samband med utveckling 
av området kommer hänsyn till bebyggelsestrukturen i hela närområdet att tas och låta den 
södra sidan av Värmdövägen behålla sin lummiga villaområdeskaraktär.

Det två förslagen på förtätning av bebyggelse längs Värmdövägen är positivt för utvecklingen 
av området som successivt ökar i attraktivitet. Kulturnämnden ser alternativ 2 med mer 
grönska som det alternativ som förordas. Detta skapar bra anknytning till angränsade 
villakvarter. Möjligheten att flytta del av fastighet (1:376) är positivt. Nämnden visar intresse 
för fortsatt information kring kommande gestaltningsprogram i senare skede av arbete med 
framtida fastigheter. Nämnden anser att de villor som rivs och som är av kulturhistoriskt värde 
ska dokumentationen bevars i det kommunens lokalhistoriska arkiv. Möjligheten att i den 
framtida stadsmiljö via skyltar berätta om tidigare bebyggelse för att bevara kunskap om 
områdets historia för kommande generationer. Därutöver påpekar nämnden vikten av att 
planera för säkra gång- och cykelvägar för alla barn och ungdomar som ska ta sig till skolor 
och olika fritidsaktiviteter. Bra tillgång till lekplatser och grönområden bör beaktas i 
planeringen för att ge möjlighet till lek och rörelse.

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 28 augusti 2020
Bilaga 1: Förslag till yttrande
Bilaga 2: Inbjudan till samråd  Detaljplan för Björknäs-Värmdövägen i Boo, i Nacka kommun
 

Yrkanden
Päivi Dahlin (NL) yrkade att yttrandet ändras till följande:
”Den planerade nya bebyggelsen gällande de båda alternativen stämmer inte med den största 
delen av omkringliggande bebyggelses karaktär av låga villor, som har dominerat området i 
ca 100 år. Att längs Värmdövägen och en bit inåt i området här bygga relativt massiva och 
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höga hus som en hög mur mot bakomliggande område förstör karaktären för Björknäs 
gällande arkitektur, karaktär och format.
Nackalistan yrkar avslag på yttrandet och bifall till eget yttrande.”
 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kulturnämnden beslutade i enlighet 
med kultur- och fritidsenhetens förslag.
 
Jan Salomonsson (V) avstod från att delta i beslutet.
 
Beslutet justerades omedelbart.

Reservationer
Päivi Dahlin reserverade sig för Nackalistan.

Protokollsanteckning
 Päivi Dahlin och Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för 
Nackalistan.
”Den planerade nya bebyggelsen gällande de båda alternativen stämmer inte med den största 
delen av omkringliggande bebyggelses karaktär av låga villor, som har dominerat området i 
ca 100 år. Att längs Värmdövägen och en bit inåt i området här bygga relativt massiva och 
höga hus som en hög mur mot bakomliggande område förstör karaktären för Björknäs 
gällande arkitektur, karaktär och format. Nackalistan yrkar avslag på yttrandet och bifall till 
eget yttrande.”
 
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
”Ett helhetsgrepp över området skulle vara att föredra mot mindre frimärksplaner. Då skulle 
vi kunna se hur området kan utvecklas och vad som kan behövas i form av framtida kulturellt 
utbud i området. Björknäs centrum ligger inte långt ifrån och genom att se allt som en helhet 
kan det ge oss möjlighet att utveckla detta centrum även med kulturkonsumtion och kanske 
till och med produktion av kultur. Det har ju en gång funnits en biograf här!
När fler boende flyttar in bör kulturnämnden titta på vad som behövs i form av kulturlokaler, 
bibliotek eller annat, men det resonemanget saknas här. Yttrandet säger ingenting om vad som 
behövs kulturmässigt i Björknäs, kopplat till kapacitetsutredningen ”Behov av ytor och 
lokaler för konst och kultur 2017-2030”. Miljöpartiet ser gärna att den vägs in framöver i 
kommande yttranden.
Om vi tar ett större grepp och höjer blicken i Björknäs skulle det kanske finnas större 
möjlighet att utveckla också kulturen!
Offentlig konst kan spela en viktig roll i stadsutvecklingen och för att lyfta områden. 
Miljöpartiet vill ha mer konst i lokalsamhället, lyfta fram lokala konstnärer och ge 
medborgarna stort inflytande över vilken typ av konst som väljs. Vi vill att en procent vid ny-, 
om- och tillbyggnader ska gå till att förse offentliga utrymmen med konst eller konstnärlig 
gestaltning.
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Gestaltningen i det här området är superviktig! Det som byggts är lite spretigt och inte särskilt 
anpassat till omgivande bebyggelse. Samtidigt går kulturhistoriska värden förlorade här då 
hus föreslås rivas. Särskild vikt borde läggas vid att plocka upp platsens själ i gestaltningen 
där ny bebyggelse kommer angränsa till sekelskifteshus. Jag ser i yttrandet att KUN gärna vill 
följa utvecklingen av gestaltningen och vad som föreslås och det är ju bra!”

 
 

Paragrafen är justerad
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§ 46                KUN 2020/27

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kulturnämnden noterar handlingarna till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
- Ordförandebeslut kring förseningsavgifter på folkbibliotek. Förseningsavgifter återinförs på 
Nackas folkbibliotek fr o m 1 september 2020, KUN 2020/51, 2020-08-26
- Delegationsbeslut beviljande av Peng direkt 2020, 4000kr, KUN 2020/21, 2020-06-05
- Delegationsbeslut beviljande av Peng direkt 2020, 5000kr, KUN 2020/21, 2020-06-02
- Delegationsbeslut beviljande av Lilla kulturstödet 2020, 10 000kr, KUN 2020/99, 2020-08-
28
-Delegationsbeslut avslag Peng direkt, KUN 2020/21, 2020-09-18
- Delegationsbeslut beviljande av Lilla projektstödet 2020, 25000kr, KUN 2020/101, 2020-
09-18
- Delegationsbeslut beviljande av Lilla projektstödet 2020, 20000kr, KUN 2020 /102, 2020-
09-16

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade handlingarna till protokollet.
 

Paragrafen är justerad
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§ 47                KUN 2020/28

Anmälningar 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
- Klys förslag till kommunalt krispaket för kulturen den 2 juni 2020
- BRÅ-rapport ”Simhallar och bibliotek – En kartläggning av brott och ordningsstörningar”

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.
 

Paragrafen är justerad
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§ 48

Övriga frågor

Ärendet
Åsa Marnell (MP) ställde följande fråga:
Hur arbetar nämnden med trygghet, utanförskap och gängbrottslighet och hur samarbetet med 
andra nämnder t ex FRN och myndigheter/instanser ser ut? 
Anders Mebius, kultur- och fritidsdirektör besvarade frågan och informerade att 
kulturnämnden finansierar olika verksamheter som syftar till att skapa en meningsfull och 
berikande fritid för Nackas invånare. Den prioriterade målgruppen är barn, unga och 
funktionsvarierade. Insatserna förväntas fylla trygghetsskapande funktioner och även 
förebygga utanförskap och kriminalitet. Ett exempel på en verksamhet som knyter an till dina 
frågor är Kundval kulturskola, som innebär att alla barn och unga i Nacka har möjlighet att 
välja kulturkurser som skapar en meningsfull fritid. I nuläget finns över 1000 olika 
kulturkurser att välja bland. Genom satsningen så finns inte endast ett begränsat antal platser i 
kulturskolan, som är fallet i andra kommuner, utan Kundval kulturskola välkomnar alla barn 
och unga som vill delta. Därmed finns inga långa väntetider och köer till kulturskolan.
Dessutom finansierar kulturnämnden fyra kulturhus i Nacka som på olika sätt arbetar med att 
involvera och inkludera Nackabor genom kreativa och kulturella verksamheter. Ett bra 
exempel är arbetet som görs vid Fisksätra Folkets Hus, som i hög utsträckning strävar efter att 
inkludera fisksätrabor i olika medskapande projekt.
Våra bibliotek är öppna mötesplatser med jämförelsevis generösa öppettider och en mängd 
läsfrämjande åtgärder och evenemang, som också förväntas förebygga utanförskap och skapa 
ökad trygghet. I jämförelse med bibliotek i övriga regionen är Nackas bibliotek välbesökta 
med hög kundnöjdhet.
Nacka kommun  är inte organisatoriskt indelad i olika förvaltningar, som i många andra 
kommuner, utan istället i välfärdsprocesser, stödprocesser och territorieprocesser. Konkret 
innebär det att olika medarbetare från de olika processerna samspelar och berikar arbetet med 
olika uppdrag och projekt. Därför pågår kontinuerliga samspel och samarbeten mellan 
tjänstepersoner från olika processer och nämnder i kommunen. Konkreta samarbeten uppstår t 
ex när vi utvecklar våra kundval, i samspel kring nya kultur- och idrottsanläggningar och i 
framtagande av olika styrdokument.
Vi samarbetar externt i olika nationella och regionala nätverk, t ex inom SKR, region 
Stockholm och Föreningen Storstockholms kultur- och fritidschefer (FSKF).

 
 

Paragrafen är justerad
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§ 49                KUN 2020/104

Uttalande från kulturnämnden med anledning av 
kommunfullmäktiges remiss om kulturlokalerna i Älta 
centrum 

Beslut 
Kulturnämnden beslutade att avslå förslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Lovisa Emanuelsson (S), Päivi Dahlin (NL) och Jan Salomonsson (V) anmälde ett extra 
ärende "Uttalande från kulturnämnden med anledning av kommunfullmäktiges remiss om 
kulturlokalerna i Älta centrum".

Yrkanden
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade, med instämmande av Päivi Dahlin (NL) och Jan 
Salomonsson (V), att kulturnämnden ska besluta att anta följande uttalande:
”Med anledning av Kommunfullmäktiges beslut om återremiss av ärendet om framtida 
kulturlokaler i Älta centrum uttalar sig Kulturnämnden positivt till förslaget om att ta 
ytterligare två lägenheter i anspråk för att möjliggöra en större läsesal i biblioteket och en 
öppnare entré i de framtida kulturlokalerna i Älta centrum."
 
Richard Wendt (M) yrkade avslag på Lovisa Emanuelssons (S) yrkande.

Beslutsgång
Ordföranden ställde bifall till Lovisa Emanuelssons yrkande mot avslag och fann att 
kulturnämnden har avslagit Lovisa Emanuelssons yrkande.

Protokollsanteckning
Richard Wendt lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.
"Minoritetsåterremissen handlar om detaljplanen, inte om hyresavtalets omfattning. 
Detaljplanen reglerar inte hur mycket kulturlokaler som kommunen skall hyra. Däremot 
reglerar den att det får vara 8 000 kvm centrumändamål (handel, kultur och dylikt). Av denna 
anledning är därför oppositionens yrkande irrelevant."
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.
"Kulturnämnden borde gå ältaborna till mötes vad gäller utformningen av deras framtida 
kulturlokaler. Det har visserligen skett stora förändringar i förhållande till ursprungsförslaget, 
men det finns fortfarande viktiga steg att ta för att skapa effektiva och lämpliga ytor. Vi menar 
att beslutet behöver utformas så att ytterligare två lägenheter tas i anspråk för att möjliggöra 
för biblioteket att få en läsesal, samt för att skapa en öppen entre till kulturlokalerna på det 
sätt som arkitektkontoret Nypon föreslår."
 
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.

21 (22)



22 september 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kulturnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

"Nackalistan har hela tiden stått på ältabornas sida vad gäller möjligheten till ett levande och 
öppet centrum med kulturlokaler som håller idag, imorgon och 50 år framåt."
 

Paragrafen är justerad
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